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2a. Indledning

• Der er gået et år siden vi havde lidt tumultariske tilstande med den samlede tidligere bestyrelses kollektive 
udtræden.

• Vi kom relativt hurtigt i arbejdstøjet og havde en kort, men god dialog med enkelte af den afgående 
bestyrelse.

• Vi var også enige om, at vi måtte danne os vores eget billede af Rønde Vandværks situation og muligheder.

• Vores klare vurdering derefter blev, at vi måtte sikre vandleverancer på sigt, erkende og handle på, at vi er 
udfordret på vores vandværks placering.

• Vi har også haft et stærkt fokus på at være økonomisk godt rustet, dels til at foretage nye investeringer, men 
også afdække hvilke muligheder, samarbejdspartnere og alliancer som kan række mange år ud i fremtiden.

• Vi er bevidste om vores rolle som bestyrelse, vi har taget de seneste ordinære og ekstraordinære 
generalforsamlingers indspil, markeringer og ønsker til transparens, ind i vores arbejde og det vil vi gerne 
dokumentere i dag.



2b. Bestyrelsens prioriteringer.

• Den samlede bestyrelse har haft travlt og uden at gå nærmere ind i tidsforbrug, så har det været markant 
højere end vi nok alle havde regnet med. 

• Vi har brugt en del tid på overtagelse af projekter/opgaver fra den tidligere bestyrelse. 

• Vi har haft og har 2 hovedprojekter, som begge ligger ud over det normale bestyrelsesarbejde, hhv. 
mellembeholder på Smouenvej og Kalø Vig Vand arbejdet, det kommer vi tilbage til lidt senere, med en 
detaljeret status.

• Vi har været begunstiget af, at flere af bestyrelsesmedlemmerne er tidligere bestyrelsesmedlemmer i Rønde 
Vandværk og det har givet os en kontinuitet og et overblik, som har været helt nødvendigt med de nævnte 
store projekter som rækker langt ind i fremtiden for Rønde Vandværk.

• Vi har prioriteret de ønsker som generalforsamlingen har fremsat og jeg synes at vi er kommet godt i mål 
med de fleste, det giver vi også en status på, under pkt. 6 i dagsordenen.

• Sluttelig har vi haft fokus på økonomi, på nye regnskabsprincipper, samarbejde med ny revisor og 
tilvejebringelse af et bedre økonomisk resultat end vi budgetterede med samt en mere transparent dialog 
med vores medlemmer – det håber jeg at I også har oplevet.



2c. Væsentlige hændelser

Et 3-dobbelt skybrud satte i oktober 2023 vandværket under vand 
og påviste, at Rønde Vandværk med den nuværende beliggenhed kan 
komme i en lignende situation igen.

En snarrådig indsats fra vores tekniske personel, begrænsede skaderne
og vores forbrugere blev ikke berørt.

Et tæt samarbejde med Syddjurs Kommune gjorde at vi hurtigt 
kunne konstatere, at der ikke var sket påvirkning af vandkvaliteten.

Efterfølgende har Syddjurs Kommune været på tilsyn og foreslået
mindre tiltag for at imødegå en evt. lignende situation.

Vi har i bestyrelsen vurderet, at den hændelse også har medvirket
til at se i andre retninger, i fremtidens leverance af vand.. 
og det har Syddjurs Kommune ligeledes signaleret.

Vi har installeret blueidea, SMS-service, og kan nå hovedparten af
vores forbrugere med SMS, e-mail og e-boks beskeder.



2d. Hovedopgaver i 2023

• Status på vandspild og infrastruktur Søren.

• Status på mellembeholder på Smouenvej Byrial

• (Status på Kalø Vig Vand samarbejdet, Rønde, Ugelbølle og Hornslet) Allan

Gives som særskilt status under pkt. 5 på dagsordenen for generalforsamlingen



2e. Afklaring af vandværkets fremtid

• På lige fod med Ugelbølle Vandværk og Hornslet Vandværk, står Rønde Vandværk over for få, men væsentlige udfordringer.

• Vi har generelt en fin kvalitet af vand, fra 3 boringer, hvor den ene har lidt høje værdier på Bor og Arsen, men opblandet er kvaliteten 
god for alle vores forbrugere.

• Vi har ikke udfordringer på kapacitet, pesticider, PFAS eller andre kritiske elementer.

• .. Men vi har en placering lavest i Rønde, som kan give udfordringer med de ændrede klima-/vejrmæssige forhold som vi så i okt. 
2023.

• Vi kunne reinvestere i klima-/miljø sikringer, og løbende vedligeholde/udbygge et ældre vandværk, som det er nu, men vi kan ikke
ændre beliggenheden..

• Vi har et vandspild som gerne skal nedbringes.

• ..og her vurderer vi, at etableringen af en ny mellembeholder, vil betyde nedlæggelse af flere ældre betonbeholdere, som vi 
mistænker som årsag til en del af vores vandspild.

• Vi skal leve op til vores vedtægter og opgave som bestyrelse ”at sikre rigeligt med godt vand og med høj driftssikkerhed.”

• Vi bliver nødt til at udvise rettidig omhu og handle inden udfordringerne overstiger mulighederne og kritiske tidsmæssige aspekter.

• Så derfor har vi igangsat etableringen af en ny mellembeholder

• Vi undersøger andre muligheder, herunder Kalø Vig Vand som den mest oplagte.

• Vi vurderer at det driftsmæssigt og økonomisk er en optimal løsning for vores medlemmer, da vi henter vand fra skov reservoirer.

• Det begrænser os ikke i at få vand fra andre kilder/leverandører.

• .. Og vi gør det i en tæt og åben dialog med Syddjurs Kommune..



2.f TOP 5 prioriteter for 2024

TOP 5 prioriteter for 2024

• Kalø Vig Vand.

• Mellembeholder på Smouenvejen.

• Lokalisere og reducere vandspild.

• Samhandelsaftaler blandt andet med VVS, smed og entreprenør.

• Tilbageværende ønsker fra generalforsamlingen, herunder også forbedret IT.

• Fortsat nøje økonomisk styring og et positivt driftsresultat.



2.g Tak til bestyrelsen

Vi er privilegerede i at have en teknisk stærk funderet bestyrelse som har mangeårig brancheerfaring, men 
også flerårig erfaring med bestyrelsesarbejdet i et vandværk.

Vi har også kommercielle, skattemæssige og juridiske kompetencer og en kasserer som i tæt dialog med 
selskabets revisor kan tilrettelægge økonomistyring og rapportering.

Rønde Vandværk ville være dårligt stedt hvis ikke den allesteds nærværende blæksprutte Lisbeth, som jo er 
på 24/7, men slet ikke ansat til det, holdt fast i alle de rutiner, som faktisk gør at Rønde Vandværk drives 
effektivt og billigt, til medlemmernes fordel. Stor tak til hende..

Tak også til alle vores tætte lokale samarbejdspartnere, smed, el-installatør, VVS, entreprenør mv., vi har i 
dem et stærkt teknisk fundament, som altid er parat til at træde til.

Til slut tak til generalforsamlingen for at vise os som bestyrelse tillid, vi håber at vi lever op til den, ellers må I 
jo give os indspil, ros og kritik, så skal vi nok justere forretningen og samarbejdet med jer.

Vi går nogle spændende år i møde, med store nødvendige investeringer, potentielle fusioner, stærkt øget 
fokus på vandkvalitet og meget andet. Det synes vi at vi er rustet til, og I må måle os på vores resultater.
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